
PROTOKÓŁ NR IX / 2007 

z IX Sesji Rady Powiatu Chełmińskiego 

odbytej w dniu 19 września 2007 r. 

Sesja odbyła się w dniu 19 września 2007 r.

w siedzibie Starostwa

i trwała od godziny 15:30 do godziny 17:00

Na ogólną liczbę 17 radnych obecnych

na sesji było 16 co stanowi 94% obecności.

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

Porządek obrad przyjęty w punkcie 3:

1. Otwarcie obrad.

2. Stwierdzenie quorum.

3. Przyjęcie porządku obrad IX sesji Rady Powiatu.

4. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Powiatu.

5. Informacja o pracy Zarządu Powiatu w okresie między sesjami oraz o realizacji uchwał Rady 

Powiatu.

6. Interpelacje i zapytania.

7. Sprawozdanie z wykonania planów finansowych i inwestycyjnych Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Opieki Zdrowotnej w Chełmnie za I półrocze 2007 roku. 

8. Sprawa  zmiany  Uchwały  w  sprawie  określenia  zadań  z  zakresu  rehabilitacji  zawodowej  i 

społecznej osób niepełnosprawnych na realizację których przeznacza się środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych .

9. Sprawa przyjęcia Programu Naprawczego na lata 2007-2009 dla Domu Dziecka w Chełmnie. 

10. Sprawa  określenia  zasad  nabywania,  zbywania  i  obciążania  nieruchomości  i  ruchomości  w 

Zespole Opieki Zdrowotnej w Chełmnie. 

11. Raport z wykonania powiatowego programu ochrony środowiska - lata 2004-2006.

12. Sprawozdanie z powiatowego planu gospodarki odpadami – lata 2004-2006. 

13. Informacja Zarządu Powiatu z wykonania budżetu Powiatu Chełmińskiego za I półrocze 2007 

roku. 

14. Sprawa zmiany Uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Chełmińskiego na 2007 rok. 

15. Sprawa uchwalenia statutu Powiatu Chełmińskiego. 



16. Sprawa rozpatrzenia skargi na Starostwo Powiatowe w Chełmnie.

17. Sprawa zmiany Uchwały Nr VII/60/07 Rady Powiatu Chełmińskiego z dnia 27 czerwca 2007 r. 

w sprawie ustalenia zasad przyznawania stypendiów za wybitne osiągnięcia w różnych sferach 

edukacyjnych  dla  szczególnie  uzdolnionych  uczniów szkół  ponadgimnazjalnych  i  studentów 

zamieszkałych na terenie powiatu chełmińskiego. 

18. Wolne wnioski.

19. Zakończenie. 

Do punktu 1.

Otwarcie obrad.

Przewodniczący  obrad  p.  J.  Wojtaszewski –  dokonał  otwarcia  IX  sesji  Rady  Powiatu 

Chełmińskiego.  Następnie przywitał  radnych, a w ich i swoim imieniu zaproszonych gości oraz 

kierownictwo Starostwa. 

Do punktu 2.

Stwierdzenie quorum.

Przewodniczący obrad p. J. Wojtaszewski – stwierdził na podstawie listy obecności, że na 17 

radnych  obecnych  jest  15,  wobec  czego  liczba  radnych  jest  wystarczająca  do  podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

Do punktu 3.

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący  obrad  p.  J.  Wojtaszewski –  powiedział,  że  porządek  obrad  został  radnym 

dostarczony wraz z materiałami na sesję. Następnie zapytał  czy materiały zostały dostarczone w 

ustawowym terminie  i  czy  ktoś  ma  jakieś  uwagi  co  do  zaproponowanego porządku  obrad  lub 

chciałby dokonać zmian. 

W związku z brakiem dyskutantów przeszedł do realizacji następnego punktu. 

Do punktu 4.

Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Powiatu.

Przewodniczący  obrad  p.  J.  Wojtaszewski –  powiedział,  że  protokół  został  podpisany  i  był 

wyłożony  do  wglądu  w Biurze  Rady Powiatu.  Następnie  zapytał  czy  są  jakieś  uwagi  do  w/w 

protokołu.  W związku z brakiem dyskutantów Przewodniczący obrad poddał w/w protokół  pod 

głosowanie.

Za przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych, bez głosów przeciwnych i wstrzymującym.



Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Powiatu Chełmińskiego jednogłośnie przyjęła protokół z 

VIII sesji Rady Powiatu Chełmińskiego. 

Do punktu 5.

Informacja o pracy Zarządu Powiatu w okresie pomiędzy sesjami oraz o realizacji uchwał 

Rady Powiatu w Chełmnie.

Przewodniczący obrad p. J. Wojtaszewski – poprosił Starostę Chełmińskiego o wprowadzenie do 

tematu. 

Starosta Chełmiński – powiedział, że w okresie między sesjami Zarząd Powiatu obradował na 6 

posiedzeniach. Zarząd Powiatu w okresie tym podjął 6 uchwał Zarządu w następujących sprawach :

1) powołania Komisji Stypendialnej,

2) powierzenia stanowiska dyrektora Zespołu Szkół nr 2 im. Adama Mickiewicza w Chełmnie 

Panu Jackowi Kordowskiemu,

3) zmiany  Uchwały  Zarządu  Powiatu  w  Chełmnie  w  sprawie  ustalenia  planowanej  liczby 

oddziałów klas pierwszych oraz liczby uczniów przyjmowanych do klas pierwszych oraz 

liczby uczniów przyjmowanych do klas pierwszych w szkołach prowadzonych przez Powiat 

Chełmiński. Zostały utworzone 4 klasy w liceum ogólnokształcącym, 8 w Zespole Szkół nr 

2 oraz 8 w Zespole Szkól CKP w Grubnie. Łącznie przyjęto 608 uczniów. Średnia ilości 

przyjętych  uczniów  w  poszczególnych  szkołach  kształtuje  się  następująco  :  liceum 

ogólnokształcące 31, Zespół Szkół nr 2 – 31, w Zespole Szkół CKP – 27. 

4) dwie uchwały zmieniające uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu chełmińskiego 

na rok 2007,

5) określenia  podstawowych  parametrów  przyjętych  do  prac  nad  budżetem  na  2008  r. 

Przekazał,  że  wzrost  płac w administracji  został  zaplanowany o 8% a rzeczówki  o  2%. 

Realnie płace wzrosną o 13% a złoży się na to 8% zaplanowanego wzrostu, 3% ze składki 

rentowej z tego roku oraz 2% z przyszłego roku. 

Zarząd Powiatu przygotował 5 projektów uchwał Rady Powiatu Chełmińskiego w następujących 

sprawach:

1) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu chełmińskiego na rok 2007,

2) zmiany Uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 

osób  niepełnosprawnych,  na  realizację  których  przeznacza  się  środki  Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych,

3) przyjęcia Programu Naprawczego na lata 2007-2009 dla Domu Dziecka w Chełmnie,

4) określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości i ruchomości w Zespole 

Opieki Zdrowotnej w Chełmnie,



5) zmiany Uchwały Nr VII/60/07 Rady Powiatu Chełmińskiego z dnia 27 czerwca 2007 r. w 

sprawie ustalenia zasad przyznawania stypendiów za wybitne osiągnięcia w różnych sferach 

edukacyjnych dla szczególnie uzdolnionych uczniów szkół ponadgimnazjalnych i studentów 

zamieszkałych na terenie powiatu chełmińskiego. 

Ponadto Zarząd Powiatu:

– zatwierdził aneks nr 1 do Porozumienia z Marszałkiem Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

w  sprawie  współfinansowania  dokształcania  uczniów  ponadgimnazjalnych  klas 

wielozawodowych.  Zwiększeniu ulega stawka odpłatności za kształcenie  1 ucznia w okresie 

wrzesień – grudzień 2007 r. z 235 zł na 243 zł,

– podpisał  umowę  z  Przedsiębiorstwem  Budowy  Dróg  i  Mostów  Sp.  z  o.o.  w  Świeciu  na 

wykonanie przebudowy drogi powiatowej nr 1622C Chełmno-Sztynwag,

– zatwierdził  umowę  z  Polską  Wytwórnią  Papierów  Wartościowych  S.  A.  na  wytwarzanie 

spersonalizowanej karty pojazdu,

– podpisał  umowę  z  firmą  „ROLMEX-MISIUDA”  Sp.  jawna  na  dostawę  ciągnika  wraz  z 

osprzętem  do  wykonywania  prac  utrzymaniowych  w  pasie  drogowym  dróg  powiatowych. 

Dostarczenie nastąpiło 19 września a koszt ciągnika to 429 tys. zł.

– przyjął sprawozdanie z wykonania planów finansowych i inwestycyjnych SP ZOZ w Chełmnie 

za I półrocze 2007 roku,

– opracował informację z wykonania budżetu Powiatu Chełmińskiego za I półrocze 2007 roku,

– podpisał umowę o współpracy z Kujawsko-Pomorskim Funduszem Pożyczkowym Sp. z o.o. w 

zakresie wspierania małych przedsiębiorstw działających na terenie powiatu chełmińskiego,

– zatwierdził  aneks  do  umowy  z  firmą  MAXI-STAR.  Aneks  dotyczy  zmiany  inspektorów 

nadzoru budowlanego,

– zatwierdził  arkusz  organizacyjny  Zespołu  Szkół  nr  2  w  Chełmnie.  Zespołu  Szkół  nr  1  w 

Chełmnie,  Zespołu  Szkół  CKP  w  Grubnie  oraz  Specjalnego  Ośrodka  Szkolno  – 

Wychowawczego w Chełmnie na rok szkolny 2007/2008,

– omówiono z Dyrektorem Powiatowego Urzędu Pracy w Chełmnie I Chełmińskie Targi Pracy, 

które  odbyły  się  dnia  4  września  2007 r.  Targi  odwiedziło  ok.  2  tys.  osób,  w tym:  osoby 

bezrobotne, osoby chcące zmienić pracę oraz uczniowie i studenci.

– podpisał  umowę z Miastem Zielona  Góra w sprawie przeprowadzenia  i  zasad finansowania 

kształcenia  uczniów  klas  wielozawodowych  w  zakresie  teoretycznych  przedmiotów 

zawodowych  w  Ośrodku  Dokształcania  i  Doskonalenia  Zawodowego  w  Zespole  Szkół  i 

Placówek Kształcenia Zawodowego w Zielonej Górze,

– zatwierdził sprawozdania z realizacji gminnych planów gospodarki odpadami na lata 2004-2006 

oraz z realizacji powiatowego planu gospodarki odpadami za lata 2004-2006, 



– przyjął raport z wykonania powiatowego programu ochrony środowiska za lata 2004-2006,

– podpisał umowę z Biurem Usług Budowlanych Kosztorysy-Projekty-Doradztwo na wykonanie 

„Dokumentacji  kosztorysowo-projektowej  na  wymianę  okien,  wykonanie  ocieplenia  ścian  i 

dachu oraz wykonanie elewacji budynku łącznika Zespołu Szkół nr 2” 

– pozytywnie  zaopiniował  „Program  ochrony  środowiska  z  planem  gospodarki  odpadami 

województwa kujawsko-pomorskiego na lata 2007-2010, z perspektywą na lata 2011-2014” ,

– zatwierdził porozumienie z Zespołem Opieki Zdrowotnej w Chełmnie w sprawie przekazania 

dotacji  celowej  na realizację  programu zdrowotnego „Wczesne wykrywanie  wad postawy u 

dzieci w wieku 5 lat”.

– dokonał analizy realizacji inwestycji na drogach powiatowych i tak:

a) droga Górne Wymiary – Podwiesk została wykonana na odcinku 1900 metrów bieżących,

b) droga Robakowo – Pniewite 300 metrów bieżących,

c) Lisewo – Lipienek 300 metrów bieżących,

d) Malnkowo – Chrusty 1500 metrów bieżących,

e) Podwiesk – Wielkie Łunawy 2400 metrów bieżących,

f) Nowy Dwór Królewski – Firlus 1350 metrów,

g) Krusin – Bielczyny – powierzchniowe utrwalenie na odcinku 1400 metrów,

h) Chełmno – Sztynwag jest w trakcie realizacji odcinek 3000 metrów,

Pozostał  do  realizacji  odcinek  Trzebcz  Królewski  –  Zegartowice  .  Łącznie  zostanie  wykonana 

modernizacja dróg powiatowych na odcinku 12500 metrów za kwotę ponad 4,5 mln zł, z czego 

znaczna część środków, to środki zewnętrzne.

– dokonano remontu elewacji w Specjalnym Ośrodku Szkolno – Wychowawczym w Chełmnie,

– dokonano wymiany stolarki okiennej w Zespole Szkół nr 2 w Chełmnie,

– w trakcie realizacji jest budowa sali gimnastycznej,

– jest problem z wymianą dachu na sali gimnastycznej w ZS nr 1, po przetargach nie można było 

znaleźć wykonawcy. W dniu dzisiejszym została podpisana umowa z wykonawcą i będzie to 

zadanie realizowane. 

– ogłoszony  został  kolejny  przetarg  na  odwodnienie  piwnic  w  ZS  nr  2,  po  bezskutecznym 

wcześniejszym przetargu,

– trwa  opracowanie  dokumentacji  na  obwodnicę  Chełmna.  Szerokość  obwodnicy  ma  być  8 

metrów.

Zarząd Powiatu przekazał wszystkie uchwały Wojewodzie Kujawsko-Pomorskiemu zgodnie z art. 

78 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym. Ponadto Uchwała Nr:

– VIII/62/2007  w sprawie  przyjęcia  stanowiska  Komisji  Rewizyjnej  dotyczącego  rozpatrzenia 

skargi rodziców na działania Zarządu Powiatu Chełmińskiego w związku z naborem do Liceum 



Ogólnokształcącego w Zespole Szkół nr 2 w Chełmnie – została przekazana do przedstawiciela 

rodziców,

– VIII/63/2007 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu chełmińskiego na 

rok  2007 –  została  przekazana  do Regionalnej  Izby Obrachunkowej  oraz  do stron,  których 

dotyczyła,

– VIII/64/2007  w  sprawie  wyrażenia  opinii  w  sprawie  przekształcenia  Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Wielospecjalistycznego Szpitala Miejskiego im. dr E. 

Warmińskiego  w  Bydgoszczy  polegającego  na  likwidacji  niektórych  komórek  działalności 

podstawowej – została przekazana do Urzędu Miasta w Bydgoszczy,

– VIII/65/2007 w sprawie apelu Rady Powiatu  Chełmińskiego do Sejmu,  Senatu i  Rządu RP 

dotyczącego  zagrożeń  związanych  z  projektem  reformy  administracji  skarbowej  i  celnej  – 

została przekazana do stron, do których była adresowana.

Do punktu 6.

Interpelacje i zapytania. 

Przewodniczący  obrad p.  J.  Wojtaszewski –  powiedział,  że  w okresie  pomiędzy sesjami  nie 

wpłynęły do Rady Powiatu żadne interpelacje i zapytania. Następnie zapytał czy ktoś z zebranych 

chciałby zabrać głos w tym temacie.  W związku z brakiem dyskutantów przeszedł do realizacji 

następnego punktu. 

Do punktu 7.

Sprawozdanie z wykonania planów finansowych i inwestycyjnych Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Opieki Zdrowotnej w Chełmnie za I półrocze 2007 roku . 

Przewodniczący  obrad  p.  J.  Wojtaszewski –  poprosił  Dyrektora  SP  ZOZ  w  Chełmnie  o 

wprowadzenie do tematu. 

Pani  M.  Burc –  przedstawiła  w/w  sprawozdanie  /załącznik  nr  3  do  protokołu/.  Następnie 

powiedziała,  że  w  bardzo  niskim  stopniu  realizuje  się  profilaktyka  i  nie  wie  czym  to  jest 

spowodowane. Chętni się zapisują a jak przychodzi termin badania to się poprostu nie pojawiają. 

Rada p. B. Konieczna – powiedziała, że jest napisane, iż wzrosły koszty a spowodowane jest to 

zatrudnieniem osoby wykonującej drobne remonty. Zapytała czy to jest tylko wynagrodzenie czy 

materiały też. 

Pan M.  Burc –  jest  to  wynagrodzenie  ponieważ ta  osoba nie  ma  zarejestrowanej  działalności 

gospodarczej. Wykonuje ona drobne remonty na oddziałach, są to prace typowo budowlane. W tej 

kwocie nie ma materiałów, materiały są szpitala. Zatrudnienie tego pracownika i tak jest tańsze od 

zatrudnienia firmy a do tego wykonuje on swoje prace przy normalnie funkcjonującym oddziale, co 



byłoby trudne w przypadku remontowania przez firmę. W tej kwocie są również inne osoby na 

umowy zlecenia. 

Do punktu 8.

Sprawa zmiany Uchwały  w sprawie  określenia  zadań z zakresu  rehabilitacji  zawodowej i 

społecznej osób niepełnosprawnych na realizację których przeznacza się środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.

Przewodniczący obrad p. J. Wojtaszewski – przedstawił projekt uchwały w w/w sprawie zawarty 

w druku nr 1 /załącznik nr 4 do protokołu/, a następnie poprosił Kierownika Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie o wprowadzenie do tematu. 

Pani E. Wirosławska - omówiła projekt uchwały w w/w sprawie. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej p. A. Wiśniewski – odczytał 

opinię do projektu uchwały w w.w sprawie /załącznik nr 5 do protokołu/.

Przewodniczący obrad p. J. Wojtaszewski – zapytał te dodatkowe 89 tys. zł. na likwidację barier 

architektonicznych zabezpiecza potrzeby na ten rok.

Pani E. Wirosławska – powiedziała, że nie zabezpieczy, ponieważ wniosków wciąż przybywa i 

część z nich będzie realizowana w przyszłym roku. 

Przewodniczący obrad p. J. Wojtaszewski – w związku z brakiem innych dyskutantów poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w w/w sprawie. 

Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  15  radnych,  przy  braku  głosów  przeciwnych  oraz 

wstrzymujących.

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr IX/66/07 w 

sprawie  zmiany  Uchwały  w  sprawie  określenia  zadań  z  zakresu  rehabilitacji  zawodowej  i 

społecznej  osób  niepełnosprawnych  na  realizację  których  przeznacza  się  środki  Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych /załącznik nr 6 do protokołu/.

Do punktu 9.

Sprawa przyjęcia Programu Naprawczego na lata 2007-2009 dla Domu Dziecka w Chełmnie.

Przewodniczący obrad p. J. Wojtaszewski – przedstawił projekt uchwały w w/w sprawie zawarty 

w druku nr 2 /załącznik nr 7 do protokołu/. Następnie poprosił Kierownika Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Chełmnie o wprowadzenie do tematu. 

Pani  E.  Wirosławska –  omówiła  projekt  uchwały  w w.w sprawie.  Następnie  powiedziała,  że 

poprzedni  program naprawczy  został  w  pełni  zakończony  w  2006  roku.  Obecny  stan  prawny 

narzuca liczbę wychowanków w placówce typu socjalizacynego ale jest to problem ogólnopolski. 



Obecny  program  zakłada  35  wychowanków  do  2009  roku.  Pozytywnym  aspektem  programu 

naprawczego jest możliwość pozyskania dodatkowych środków w trakcie jego realizacji. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej p. A. Wiśniewski – odczytał 

opinię do projektu uchwały w w.w sprawie /załącznik nr 8 do protokołu/.

Przewodniczący obrad p. J. Wojtaszewski – zapytał czy domy dziecka będą miały rację bytu czy 

będzie się raczej szło w rodzinne domu dziecka. 

Pani E. Wirosławska – powiedziała, że wszystko idzie w kierunku rodzinnych domów dziecka i 

rodzin  zastępczych  ale  jak  powiedziała  nie  przewiduje  likwidacji  placówek  opiekuńczo  – 

wychowawczych. 

Radny  p.  D.  Jach –  zapytał  jakie  jest  zainteresowanie  jeżeli  chodzi  o  rodziny  zastępcze  i 

adopcyjne. 

Pani E. Wirosławska – powiedziała, że w tej chwili prowadzony jest nabór na rodziny zastępcze 

niespokrewnione  oraz  trwają  prace  nad  tworzeniem  rodziny  zastępczej  zawodowej. 

Zainteresowanie jest  małe,  ponieważ cześć osób chcących stworzyć  rodziny zastępcze nie są w 

stanie spełnić kryteriów. 

Pan  D.  Jach –  powiedział,  że  przepisy  dotyczące  rodzin  zastępczych  lub  adopcyjnych  są 

wygórowane i część wymagań jest nie do przejścia. Zna rodziny, które chciałyby stworzyć rodzinę 

zastępczą ale nie są w stanie spełnić niektórych kryteriów. 

Przewodniczący obrad p. J. Wojtaszewski – w związku z brakiem innych dyskutantów poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w w/w sprawie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących.

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr IX/67/07 w 

sprawie  przyjęcia  Programu  Naprawczego  na  lata  2007-2009  dla  Domu  Dziecka  w 

Chełmnie /załącznik nr 9 do protokołu/.

Do punktu 10.

Sprawa określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości i ruchomości w 

Zespole Opieki Zdrowotnej w Chełmnie.

Przewodniczący obrad p. J. Wojtaszewski – przedstawił projekt uchwały w w/w sprawie zawarty 

w druku nr 3 /załącznik nr 10 do protokołu/.  Następnie poprosił Wicestarostę Chełmińskiego o 

wprowadzenie do tematu. 

Wicestarosta Chełmiński – omówił projekt uchwały w w.w sprawie. 

Przewodniczący Komisji  Budżetu i  Finansów p. M. Jabłoński – odczytał  opinię  do projektu 

uchwały w w/w sprawie /załącznik nr 11 do protokołu/.



Pan A. Wiśniewski – odczytał  opinię do projektu uchwały w w.w sprawie /załącznik nr 12 do 

protokołu/.

Przewodniczący  obrad p.  J.  Wojtaszewski –  w związku  z  brakiem dyskutantów poddał  pod 

głosowanie projekt uchwały w w/w sprawie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr IX/68/07 w 

sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości i ruchomości w Zespole 

Opieki Zdrowotnej w Chełmnie /załącznik nr 13 do protokołu/.

Przewodniczący obrad ogłosił 10 min przerwę od 16:15 – 16:25. 

Do punktu 11.

Raport z wykonania powiatowego programu ochrony środowiska - lata 2004-2006.

Przewodniczący  obrad  p.  J.  Wojtaszewski –  poprosił  Wicestarostę  Chełmińskiego  o 

wprowadzenie do tematu. 

Wicestarosta  Chełmiński –  przedstawił  Raport  z  wykonania  powiatowego  programu  ochrony 

środowiska - lata 2004-2006 /załącznik nr 14 do protokołu/. Obowiązek przedstawiania w/w raportu 

wynika wprost z ustawy prawo ochrony środowiska. 

Radny p. J. Danielewicz – zapytał jak ocenia w/w program oraz czy zostały osiągnięte założone w 

nim cele a także z jakimi innymi działaniami został on połączony. 

Pani J. Janiszewska – powiedziała, że raport ten zawiera określone cele i zadania, które zostały 

przyjęte  w 2004 roku w powiatowym programie  ochrony środowiska.  Większość zadań została 

zrealizowana. Jest to osiągniecie celu dlatego, że w 2004 roku przyjęto określone zadania i po tym 

okresie dwuletnim ten raport zawiera te cele, które już zostały osiągnięte zarówno przez powiat jak 

i przez gminy. 

Radny p. D. Jach – zapytał jak budowa obwodnicy wpływa na stan środowiska. 

Pani  J.  Janiszewska –  powiedziała,  że  jeżeli  dojdzie  do  budowy obwodnicy  to  będzie  raport 

ochrony środowiska w tej sprawie. Będzie także opinia fachowców jaki jest wpływ realizacji tego 

zadania na środowisko. 

Przewodniczący obrad p. J. Wojtaszewski – zapytał jakie cele nie zostały osiągnięte. 

Pani J. Janiszewska – powiedziała, że w programie ochrony środowiska są zadania, gdzie powiat 

jest koordynatorem i jednym z takich zadań jest segregacja odpadów. 



Do punktu 12.

Sprawozdanie z powiatowego planu gospodarki odpadami – lata 2004-2006.

Przewodniczący  obrad  p.  J.  Wojtaszewski –  poprosił  Wicestarostę  Chełmińskiego  o 

wprowadzenie do tematu. 

Wicestarosta Chełmiński – przedstawił sprawozdanie z powiatowego planu gospodarki odpadami 

– lata 2004-2006 /załącznik nr 15 do protokołu/. Obowiązek przedstawiania w/w raportu wynika 

wprost z ustawy o odpadach. 

Radny p.  J.  Danielewicz –  powiedział,  że  na  stronie  34  w/w sprawozdania  jest  stwierdzenie 

„wdrażanie  systemowej  gospodarki  odpadami  na  terenie  powiatu  jest  procesem  trudnym  do 

zrealizowania.  Wpływ na to  może  mieć  fakt,  że  większość  gmin  posiada  charakter  rolniczy”  i 

zapytał czy to stwierdzenie nie jest krzywdzące dla mieszkających na terenie powiatu rolników. 

Pani  J.  Janiszewska –  powiedziała,  że  powiat  ma  charakter  rolniczy  a  więc  jest  zabudowa 

rozproszona i tutaj segregacja odpadów jest trudna i trudne jest wdrażanie systemowej gospodarki 

odpadami. 

Przewodniczący obrad p. J. Wojtaszewski – zapytał czy na terenie powiatu chełmińskiego, któraś 

z gmin jeszcze nie wdrożyła segregacji odpadami. 

Pani J. Janiszewska – powiedziała, że segregacja odpadów komunalnych została wdrożona przez 

wszystkie  gminy,  natomiast  nie  we wszystkich  gminach  została  wdrożona segregacja  odpadów 

niebezpiecznych. 

O godz. 16:40 na salę obrad przybył radny p. Z. Orzechowski.

Przewodniczący obrad p. J. Wojtaszewski – poprosił o omówienie programu narzuconego przez 

Zarząd Województwa dotyczącego składowiska odpadów w Osnowie i Sulnówku i współpracy w 

tym zakresie powiatu świeckiego i chełmińskiego. 

Pani J. Janiszewska – powiedziała, że pierwsze plany zakładały, że segregacja odpadów miała być 

albo w Sulnówku albo w Osnowie.  Ostatnio przy aktualizacji  wojewódzkiego planu gospodarki 

odpadami założono, że będą to dwa punkty w Sulnówku i w Osnowie. W obu składowiskach będzie 

budowana linia segregacji odpadów. Jak powiedziała jest to dobre rozwiązanie. 

Starosta Chełmiński – powiedział, że jest takie rozwiązanie, ponieważ ustawa mówi, że minimum 

150 mieszkańców musi być zainteresowanych korzystaniem z tego składowiska. Był  czas kiedy 

Toruń mocno naciskał na powiat chełmiński i grudziądzki aby takie składowisko było w Toruniu 

jedno duże dla większej liczby zainteresowanych. Rozdrobnienie może bowiem spowodować duże 

koszty utrzymania składowisk. 

Radny p. Z. Piechota – zapytał o problem pokrycia dachowego azbestem. 



Pani J. Janiszewska – powiedziała, że w tej chwili są opracowywane przez gminy inwentaryzacje 

budynków, które zawierają azbest. Wszystko zależy od środków finansowych. W tej chwili jest to 

robione we własnym zakresie przez indywidualne osoby.

Przewodniczący obrad p. J. Wojtaszewski – zapytał czy pojawi się w przyszłości jakaś instytucja, 

która będzie badać tą gospodarkę odpadami i kontrolować czy dane gospodarstwo ma pojemnik na 

odpady czy nie. 

Pan J. Janiszewska – tworzenie pojemników do segregacji odpadów komunalnych jest zadaniem 

gminy i to gmina powinna kontrolować czy każde gospodarstwo rolne czy posiada taki pojemnik. 

Radna p. B. Konieczna – zapytała czy jest ktoś kto kontroluje co robi się z azbestem po jego 

demontażu z dachu. 

Pani J. Janiszewska – powiedziała, że demontażem azbestu powinny zajmować się odpowiednie 

firmy,  które  mają  do  tego  uprawnienia.  Azbest  powinien  być  rozebrany  przez  pracowników 

mających  odpowiednie  kwalifikacje  i  odzież  ochronną.  Odpady  azbestowe  powinny  być 

wywiezione na składowisko.

Starosta Chełmiński – powiedział, że jeżeli ktoś sam zdemontuje sobie dach to jest to samowola 

budowlana,  ponieważ  przy  wszelkiego  rodzaju  remontach  czy  budowach  wymagane  jest 

pozwolenie na budowę i w takim pozwoleniu określa się, że azbest musi być utylizowany przez 

specjalistyczną firmę. Inwestor musi ten obowiązek zrealizować. 

Radny p. Z. Piechota – zapytał czy jest przewidziana jakaś dotacja na zdjęcie azbestu, ponieważ są 

to bardzo duże koszty.

Pani J. Janiszewska – powiedziała, że koszty usunięcia azbestu są bardzo drogie. Są na ten cel 

udzielane  pożyczki  przez  np.  bank  ochrony  środowiska  czy  wojewódzki  fundusz  ochrony 

środowiska.  Aby  otrzymać  w/w  pożyczkę  musi  być  program  i  to  nie  jest  tak,  że  każdy 

indywidualnie może wystąpić o taką pożyczkę. 

Radna p. B. Konieczna – zapytała o środki unijne na ten cel. 

Pani J. Janiszewska – powiedziała, że są programy unijne i z tego co wie to gminy kierują tego 

typu  nioski  do  programów  unijnych.  Gminy  powiatu  chełmińskiego  są  na  etapie  tworzenia 

inwentaryzacji obiektów zawierających pokrycia azbestowe. 

Do punktu 13.

Informacja Zarządu Powiatu z wykonania budżetu Powiatu Chełmińskiego za I półrocze 2007 

roku.

Przewodniczący obrad p. J. Wojtaszewski – poprosił Skarbnika Powiatu o zreferowanie tematu. 

Skarbnik  Powiatu –  przedstawiła  informację  Zarządu  Powiatu  z  wykonania  budżetu  Powiatu 

Chełmińskiego za I półrocze 2007 roku. /załącznik nr 16 do protokołu/. 



Przewodniczący obrad p.  J.  Wojtaszewski – w związku z brakiem dyskutantów przeszedł  do 

realizacji następnego punktu. 

Do punktu 14.

Sprawa zmiany Uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Chełmińskiego na 2007 rok 

Przewodniczący obrad p. J. Wojtaszewski – przedstawił projektu uchwały zawarty w druku nr 

4 /załącznik nr 17 do protokołu/. Następnie poprosił Skarbnika Powiatu o zreferowanie tematu. 

Skarbnik  Powiatu –  poprosiła  w  imieniu  Zarządu  Powiatu  o  wprowadzenie  autopoprawki 

polegającej na przesunięciu wydatków w rozdziale drogi powiatowe środków w kwocie 49.629 zł z 

zadania II z paragrafu zakup usług pozostałych do zadania IX. Jest to zadanie inwestycyjne pod 

nazwą  „przebudowa  drogi  powiatowej  Trzebcz  Królewski  –  Zegartowice”.  Autopoprawka  jest 

wynikiem przeprowadzonego przetargu, w którym najniższa oferta jest wyższa od planowanej o 

kwotę 49.629 zł. Następnie omówiła projektu uchwały w w/w sprawie. 

Przewodniczący Komisji  Budżetu i  Finansów p. M. Jabłoński – odczytał  opinię  do projektu 

uchwały w w/w sprawie /załącznik nr 18 do protokołu/.

Przewodniczący  obrad p.  J.  Wojtaszewski –  w związku  z  brakiem dyskutantów poddał  pod 

głosowanie w/w projekt uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 16 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr IX/69/07 w 

sprawie  zmiany  Uchwały  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  Powiatu  Chełmińskiego  na  2007 

rok /załącznik nr 19 do protokołu/.

Do punktu 15.

Sprawa uchwalenia statutu Powiatu Chełmińskiego

Przewodniczący obrad p. J. Wojtaszewski – przedstawił projektu uchwały zawarty w druku nr 

5 /załącznik nr 20 do protokołu/ oraz dokonał jego omówienia. W związku z brakiem dyskutantów 

poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 16 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr IX/70/07 w 

sprawie uchwalenia statutu Powiatu Chełmińskiego /załącznik nr 21 do protokołu/.



Do punktu 16.

Sprawa rozpatrzenia skargi na Starostwo Powiatowe w Chełmnie

Przewodniczący obrad p. J. Wojtaszewski – przedstawił projektu uchwały zawarty w druku nr 

6 /załącznik nr 22 do protokołu/. Poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o wprowadzenie 

do tematu. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  p.  Z.  Orzechowski –  omówił  projektu  uchwały  w w.w 

prawie wraz z uzasadnieniem. 

Przewodniczący  obrad p.  J.  Wojtaszewski –  w związku  z  brakiem dyskutantów poddał  pod 

głosowanie projekt uchwały w w.w sprawie. 

Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  15  radnych,  przy  braku  głosów  przeciwnych  i  1  głosie 

wstrzymującym. 

Przewodniczący  obrad  stwierdził,  że  Rada  Powiatu  większością  głosów  przyjęła  Uchwałę  Nr 

IX/71/07 w sprawie rozpatrzenia skargi na Starostwo Powiatowe w Chełmnie /załącznik nr 23 do 

protokołu/.

Do punktu 17.

Sprawa zmiany Uchwały Nr VII/60/07 Rady Powiatu Chełmińskiego z dnia 27 czerwca 2007 

r.  w sprawie  ustalenia  zasad  przyznawania  stypendiów za  wybitne  osiągnięcia  w różnych 

sferach  edukacyjnych  dla  szczególnie  uzdolnionych  uczniów  szkół  ponadgimnazjalnych  i 

studentów zamieszkałych na terenie powiatu chełmińskiego

Przewodniczący obrad p. J. Wojtaszewski – przedstawił projektu uchwały zawarty w druku nr 

7 /załącznik nr 24 do protokołu/. Poprosił Wicestarostę Chełmińskiego o wprowadzenie do tematu. 

Wicestarosta Chełmiński – omówił projekt uchwały w w/w sprawie. 

Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  p.  M.  Pilarski –  odczytał 

opinię do projektu uchwały w w/w sprawie /załącznik nr 25 do protokołu/.

Przewodniczący  obrad p.  J.  Wojtaszewski –  w związku  z  brakiem dyskutantów poddał  pod 

głosowanie projekt uchwały w w.w sprawie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 16 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr IX/71/07 w 

sprawie zmiany Uchwały Nr VII/60/07 Rady Powiatu Chełmińskiego z dnia 27 czerwca 2007 r. w 

sprawie  ustalenia  zasad  przyznawania  stypendiów  za  wybitne  osiągnięcia  w  różnych  sferach 

edukacyjnych  dla  szczególnie  uzdolnionych  uczniów  szkół  ponadgimnazjalnych  i  studentów 

zamieszkałych na terenie powiatu chełmińskiego /załącznik nr 26 do protokołu/.



Do punktu 18.

Wolne wnioski. 

Radna p. B. Konieczna – zapytała jaki jest ostateczny termin oddania sali gimnastycznej do użytku 

oraz co będzie z wyższymi kosztami za jej budowę. 

Starosta  Chełmiński –  powiedział,  że  zgodnie  z  umową  termin  zakończenia  realizacji  tej 

inwestycji jest przewidziany na 15 listopada br. Do obecnej chwili wykonawca nie złożył do sądu 

żadnego wniosku, natomiast z informacji telefonicznych wynika, że firma ta złoży wniosek do sądu 

o  dodatkowe  środki  za  utracone  korzyści.  Na  chwilę  obecną  trudno  mówić  o  jakiej  kwocie 

mówimy.  Jeżeli  złożony zostanie  taki  wniosek  to  będą  dwa  wyjścia.  Podtrzymać  wcześniejsze 

stanowisko  o  nie  przyznawaniu  dodatkowych  środków  bądź  podpisać  przed  sądem  ugodę  o 

dodatkowych środków. O wszystkich decyzjach Rada Powiatu zostanie poinformowana. 

Przewodniczący obrad p. J. Wojtaszewski – w związku z brakiem innych dyskutantów przeszedł 

do realizacji następnego punktu. 

Do punktu 19.

Zakończenie. 

Przewodniczący obrad p. J. Wojtaszewski – powiedział, że w związku z wyczerpaniem porządku 

obrad zamyka IX sesję Rady Powiatu Chełmińskiego.

Protokołowała

Anna Swołek

Przewodniczył

Janusz Wojtaszewski


